
Udvalget for Digitalisering og It

Til: Digitaliseringsministeren

Dato: 18. januar 2023

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

DIU alm. del

Samrådsspørgsmål A
Hvordan forholder ministeren sig til implementeringen af MitID, og hvordan vil man tage 
ved lære af erfaringerne herfra? Vil ministeren kompensere kommunerne for de øgede 
udgifter til udrulningen af MitID, i bekræftende fald bedes ministeren særskilt redegøre 
for, hvilke udgifter kommunerne vil få dækket?
Der henvises til artiklerne:
”Det værste nogensinde: Så mange penge brugte din kommune på MitID” fra avisendan-
mark.dk den 16. januar 2023 https://avisendanmark.dk/danmark/det-vaerste-nogensinde-
saa-mange-penge-brugte-din-kommune-paa-mitid
”Knusende dom over MitID: Alarmerende og 'ikke godt nok' – 
vi har sovet i timen” fra avisendanmark.dk den 11. januar 
2023 https://avisendanmark.dk/danmark/77-procent-af-danskerne-mener-at-det-offentli-
ge-stiller-for-hoeje-krav-til-vores-digitale-evner-alarmerende-og-ikke-godt-nok
”En million danskere kan ikke tage fejl: MitID-kaos råber på en grundig evaluering 
af vores digitale ambitioner” fra avisendanmark.dk den 26. december 2022 https://
avisendanmark.dk/danmark/en-million-danskere-kan-ikke-tage-fejl-mitid-kaos-raaber-paa-
en-grundig-evaluering-af-vores-digitale-ambitioner-mener-kl

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lisbeth Bech-Nielsen (SF).

På udvalgets vegne
Lisbeth Bech-Nielsen
formand
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